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PROTOKÓŁ    Nr  XX/2008 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 18 września  2008 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1200 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radny Pan Piotr Bojarowski  usprawiedliwił swoją nieobecność  na sesji. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy   

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Zielińska           - Kierownik GOPS w Rybnie 

5. Sołtysi w licznie 20 osób 

6. 1 osoba z publiczności. 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XX sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 14 radnych , 
co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad         
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  XX sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XIX sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Rybno 
    za I półrocze 2008 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie, 
    3) przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem 
        i Rodziną, 
    4) określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju  
        sportu kwalifikowanego.  
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta z pytaniem czy chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad 
jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt  zgłosił  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XX sesji projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia, wykonania 
przebudowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538 w miejscowości 
Żabiny w związku  z możliwością otrzymania dodatkowej ilości materiałów na 
budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Żabinach. 
         Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad XX sesji  projektu  uchwały w sprawie  
przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia, wykonania przebudowy chodnika 
w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538 w miejscowości Żabiny. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 14 radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o wprowadzenie  powyższego 
projektu uchwały do porządku obrad XX  sesji w punkcie 7 jako podpunkt 5. 
 
Porządek obrad XX sesji Rady Gminy po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XIX sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
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6. Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Rybno 
    za I półrocze 2008 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie, 
    3) przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem 
        i Rodziną, 
    4) określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju  
        sportu kwalifikowanego, 
    5) przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia, wykonania przebudowy 
       chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr538 w miejscowości Żabiny. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XIX sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , 
jednogłośnie 14 głosami „ za „   przyjęła protokół z XIX sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
Następnie podziękował Panu Sołtysowi  wsi Hartowiec , radnym, Radzie 
Sołeckiej oraz wszystkim mieszkańcom za zaangażowanie  w konkursie „ Czysta 
i  piękna zagroda - estetyczna wieś ”i pogratulował  zajęcie  II miejsca w tym 
konkursie  w skali województwa. 
 Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę po której 
uczestnicy  obrad będą mogli zgłaszać  uwagi i pytania do  złożonego przez Pana 
Wójta sprawozdania z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
Po wznowienie obrad o godz. 1050  głos zabrał  radny Pan Andrzej Kornacki, 
powiedział, że wieś Hartowiec brała udział w konkursie „ Czysta i  piękna 
zagroda - estetyczna wieś”,  została nagrodzona zajmując drugie miejsce w skali 
województwa. Podziękował Panu Wójtowi za wsparcie, na telefon , że jest 
potrzeba udzielał mieszkańcom pomocy  przy odmalowaniu znaków, pasów 
przejść ,czy dowiezieniu żwiru. 
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Pan Bogdan Kopański - sołtys wsi Hartowiec podziękował Panu Wójtowi   
w imieniu wszystkich mieszkańców sołectwa za okazaną pomoc w trakcie trwania 
konkursu i w imieniu  mieszkańców wręczył Panu Wójtowi  podziękowanie na 
piśmie. 
 Pan Wójt Gminy poinformował uczestników sesji, że w najbliższą  
niedzielę odbędą się dożynki wojewódzkie w Mikołajkach  na których  zostaną 
wręczone nagrody dla miejscowości biorących udział w konkursie „ Czysta  
i  piękna zagroda - estetyczna wieś”,  zostanie podstawiony autokar i chętni mogą 
pojechać. Na wystawę na dożynki wojewódzkie pojedzie również wieniec 
dożynkowy  z Dębienia, który zajął I miejsce na dożynkach  powiatowo-
gminnych w Rybnie. 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana Wójta o przybliżenie tematu  
dotyczącego budowy elektrowni wiatrakowych o czym była mowa  
w sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej . 
 Pan Wójt Gminy  wyjaśnił, że jeden z mieszkańców gminy  wystąpił z 
wnioskiem o wydanie decyzji  dla inwestycji polegającej na budowie elektrowni 
wiatrakowych 3 szt  na gruntach na pograniczu wsi Tuczki  - Żabiny, odbyła się 
rozprawa administracyjna . Trudno powiedzieć jak sprawa się dalej potoczy , 
teren na którym są proponowane wiatraki położony jest w Obszarze Chronionego 
Krajobrazu Grzybiny , poza tym są sprzeciwy mieszkańców mających  
w sąsiedztwie swoje grunty i zabudowania. Wiążącą  w tej sprawie  będzie  
uzgodnienie projektu decyzji z Wojewódzkim Konserwatorem Przyrody po 
zasięgnięciu opinii Welskiego Parku Krajobrazowego. 
Więcej uwag i pytań dot. działalności międzysesyjnej Wójta Gminy  uczestnicy 
sesji nie zgłosili. 
 
 
 
Ad. pkt 6 
 

Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy 
Rybno za I półrocze 2008 roku. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył  dyskusję nad informacją z wykonania 
budżetu  Gminy Rybno za I półrocze 2008 roku. 
 
 Głos zabrał Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Pan Marian  Granica 
powiedział, że Komisja Rewizyjna  przeprowadziła kontrolę realizacji budżetu 
Gminy w I półroczu 2008 roku, nie stwierdziła   uchybień i nie zgłosiła zastrzeżeń 
do jego realizacji. 
 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Jan Fafiński  
poinformował Radę Gminy, że na wspólnym posiedzeniu Komisje Rady Gminy 
analizowały  przebieg realizacji budżetu Gminy Rybno w I półroczu 2008 roku, 
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nie zgłosiły uwag ani zastrzeżeń do jego wykonania pozytywnie opiniując 
przebieg jego realizacji. 
 W związku z brakiem  pytań i uwag ze strony radnych na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Rady 
wniosek o przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Rybno  za I półrocze 
2008 roku. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obecności 14 radnych jednogłośnie 14 głosami „ za” przyjęła informację  
z wykonania budżetu Gminy Rybno za I półrocze 2008 roku. 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2008 rok . 
 
 Pani  Zdzisława Kanicz  – Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany 
w budżecie Gminy Rybno   na 2008 rok zaproponowane przez Wójta Gminy. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Rybno Pan Jan 
Fafiński powiedział, że Komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie 
ustosunkowały się do proponowanych  przez Pana Wójta Gminy zmian  
w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok . 

Radni  na sesji  nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana 
Wójta zmian w budżecie na 2008 rok , w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XX/34/08  w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno 
na 2008 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
    Społecznej w Rybnie. 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Dorocie Zielińskiej  
Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie. 
Pani Kierownik wyjaśniła, że  w związku ze zmianą Ustawy  o pomocy 
społecznej  należy wprowadzić zmiany również do Statutu GOPS . W przeszłości  
była  pomoc dla   osób opuszczających  zakłady karne, w 2006 roku nie było 
żadnej osoby, w 2008 roku wyszła 1 osoba, w 2009 roku też wyjdzie 1 osoba, 
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środki na ten cel są pobierane ze środków na zadania zlecone. 
Natomiast nie jesteśmy zobligowani ustawą o pomocy społecznej  do 
zabezpieczenia  mieszkania osobie  opuszczającej zakład karny. 
Odnośnie zapisu  dot. przyznawania i wypłacania zasiłków celowych, a także 
udzielenie schronienia, posiłku oraz niezbędnego ubrania cudzoziemcom zapis 
taki musi być w naszym Statucie, jest to obowiązek Ośrodków Pomocy 
Społecznej  na terenie których  znajdują się ośrodki dla uchodźców. Ustawa 
określa zasady , kto jest objęty taka pomocą, taki cudzoziemiec musi mieć 
pozwolenie na pobyt tolerowany, przebywać co najmniej 3 lata na terenie  Polski, 
gdy opuszcza swój ojczysty kraj ze względów politycznych. 
Na terenie Gminy nie ma ośrodków dla uchodźców. 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie zmiany Statutu  Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Rybnie. 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XX/35/08  w sprawie zmiany Statutu  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawy przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki 
    nad Dzieckiem i Rodziną. 
 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że Komisje na wspólnym 
posiedzeniu w dniu 15 września br. pozytywnie  zaopiniowały projekt Gminnego 
Systemu  Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną na lata 2008-2013, po 
czym otworzył dyskusję  nad projektem. 
Pani Kierownik GOPS na pytanie  Przewodniczącego Rady Gminy dot.  udziału 
w Programie Kapitał Ludzki  szerzej omówiła  przebieg realizacji tego Programu  
wyjaśniając, że Program jest wdrażany, środki  finansowe Ośrodek otrzymał, 
stanowisko pracy  realizujące ten Program  zostało obsadzone do końca 2010 
roku, tj.do zakończenia   tego  zadania. 

W związku z brakiem pytań i uwag ze strony radnych  na sesji nad 
projektem uchwały Przewodniczący Rady Gminy  zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Gminnego Systemu Profilaktyki  
i Opieki nad dzieckiem i Rodziną. 
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         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XX/36/08  w sprawie przyjęcia Gminnego Systemu 
Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania ,  
    w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego. 
 
 
 Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy wyjaśnił, że nie  było prawnej 
możliwości dofinansowywania klubów  sportowych  oraz  wspierania rozwoju 
sportu. W związku ze zmianą ustawy o sporcie kwalifikowanym  pojawiła się 
możliwość  wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego, realizowanego przez 
kluby sportowe, zawodników zrzeszonych w klubach sportowych oraz 
zawodników niezrzeszonych mających siedzibę lub miejsce zamieszkania na 
terenie gminy uczestniczących we współzawodnictwie sportowym 
organizowanym lub prowadzonym przez polski związek sportowy lub podmiot 
działający z jego upoważnienia. Wspieranie finansowe rozwoju sportu 
kwalifikowanego następuje w formie dotacji przyznawanej na warunkach  
i w trybie określonym w  niniejszym projekcie uchwały.  
W związku z zaistniałą możliwością prawną został przygotowany projekt 
uchwały w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że zawsze wspierał inicjatywy 
ludzi zajmujących się sportem , dobrze, że pojawiła się prawna możliwość  
dofinansowywania rozwoju sportu ze środków budżetowych. 
W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
określenia warunków i trybu wspierania , w tym finansowego, rozwoju sportu 
kwalifikowanego. 
         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XX/37/08  w sprawie określenia warunków i trybu 
wspierania , w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia,  
    wykonania przebudowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538  
    w miejscowości Żabiny. 
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 Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia, wykonania przebudowy 
chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538 w miejscowości Żabiny, w związku 
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad powyższym projektem uchwały. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XX/38/08  w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze 
porozumienia, wykonania przebudowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej 
Nr 538 w miejscowości Żabiny ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 

Po podjęciu uchwały przez Radę Gminy przewodniczący Rady zarządził  
15 minutową przerwę do godz. 1140. 
 
 
Ad. pkt. 8 
 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Pan Wójt Gminy  podziękował radnym i sołtysom za czynny  udział  
w dożynkach powiatowo gminnych, szczególnie podziękował tym sołectwom, 
które przygotowały wieńce dożynkowe, w tym sołectwu Dębień, którego wieniec 
zajął pierwsze miejsce w konkursie na najładniejszy wieniec dożynkowy 
i pojedzie na  wystawę na dożynki wojewódzkie, które odbędą się w Mikołajkach. 
Zostanie podstawiony autokar, aby chętni  mieszkańcy wsi Hartowiec, których to 
wieś zajęła II miejsce w konkursie „ Czysta i  piękna zagroda - estetyczna wieś ” 
i  zajęcie  II miejsca  w skali województwa, oraz przedstawicieli wsi Dębień wraz 
wieńcem dożynkowym mogli  jechać na dożynki wojewódzkie. 
Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy poinformował uczestników sesji 
o organizowanej akcji PCK przy Zespole Szkół w Rybnie  honorowego 
oddawania krwi, chętni mogą zgłaszać się telefonicznie pod nr 023 696 6102 do 
dnia 26 września 2008 roku, jeżeli zgłosi się minimum 20 osób chętnych 
przyjedzie ambulans. 
Radny Pan Zbigniew Wierzbowski  zaprosił wszystkich chętnych na festyn 
organizowany  w dniu 28 września br.  w Hartowcu.  
Zwrócił się do Pana Wójta z prośbą o rozważenie możliwości zakupu  
cieplejszych ubrań dla członków naszej orkiestry dętej, gdyż  grają przy różnych 
okazjach, często na  powietrzu, a pogoda bywa różna  szczególnie w okresie 
jesiennym. 
Pan Mieczysław Łużyński - sołtys wsi Naguszewo Groszki  poruszył sprawę 
wysypywania śmieci na dzikie wysypiska. W Rumianie było dzikie wysypisko  
po  wyoraniu rowu uniemożliwiono dojazd na  to  wysypisko , to zaczęto dowozić 
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śmieci na miejsce dzikiego wysypiska w Naguszewie. W związku z zaistniałą 
sytuacją zwraca się z prośbą do Pana Wójta,  aby  wyorano rów również  przy 
wjeździe na dzikie wysypisko w Naguszewie. 
Pan Henryk Wiśniewski - sołtys wsi Rybno ponowił swój wniosek  
o zainstalowanie lamp ulicznych na ulicy 22 lipca i Spacerowej w Rybnie i przy 
bloku mieszkalnym w Rybnie. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że sprawa zainstalowania lamp oświetleniowych 
na ulicy 22 Lipca i Spacerowej  to  duże przedsięwzięcie wymagające nakładów 
finansowych, szybciej można będzie uruchomić oświetlenie uliczne przy bloku 
mieszkalnym w Rybnie. 
 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że należałoby się zastanowić nad 
tematem dożynek gminnych, aby odbywały się co roku i były w stałym 
kalendarzu imprez gminnych,  a nie raz na 5 lat. 
Proponowałby, aby co roku było  organizowane święto plonów, za każdym razem 
odbywało by się w innym obwodzie i radni by się w organizacji święta również 
angażowali. Temat pozostawia jako otwarty do przemyślenia i rozważenia. 
 
 
 
Ad. pkt. 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  XX sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 
 
 
 
 


